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Na zasadnutí Na zasadnutí 
vystúpila vystúpila 
aj lekárka, aj lekárka, 
absolventka gymnázia absolventka gymnázia 
a matka študentky Jarmila Gmitterováa matka študentky Jarmila Gmitterová

Riaditeľka Spojenej školy Riaditeľka Spojenej školy 
Jana Drabová reagujeJana Drabová reaguje

„Ja rozumiem, že chcete zachovať „Ja rozumiem, že chcete zachovať 
a chrániť Gymnázium, a chrániť Gymnázium, 

vyzdvihnite pozitíva, ale neohovárajte, vyzdvihnite pozitíva, ale neohovárajte, 
neponižujte a neosočujte inú školu“neponižujte a neosočujte inú školu“

Gymnázium DH Gymnázium DH 
má prejsť spod VÚC-ky má prejsť spod VÚC-ky 

pod mesto pod mesto 
- aká bola diskusia - aká bola diskusia 

v krajskom v krajskom 
parlamente?parlamente?

Cez víkend sa začína jarná časť - čo bude so svidníckym futbalom? Cez víkend sa začína jarná časť - čo bude so svidníckym futbalom? 
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  Sieť stredných škôl zriaďovaných Prešovským samosprávnym 
krajom prejde výraznou zmenou. Krajskí poslanci na svojom 
ostatnom zasadnutí schválili jej optimalizáciu, ktorá prinesie 
zlúčenie až šiestich župných škôl. Tri gymnáziá v správe PSK v 
Snine, Stropkove a Svidníku by mali do svojej zriaďovateľskej 
pôsobnosti prevziať jednotlivé mestá.

V Prešovskom kraji sa zlúčia viaceré stredné školy, 
tri gymnázia pod správu miest

  Poslanci Prešovského samosprávneho kraja odobrili na svojom marcovom 
zasadnutí optimalizačné návrhy týkajúce sa deviatich župných stredných 
škôl. Výsledkom je zlúčenie stredných škôl v mestách Humenné a Kežmarok 
a zmena zriaďovateľa v prípade sninského, stropkovského a svidníckeho 
gymnázia, ktoré by mali prejsť do správy daných miest. Optimalizačné zmeny 
vstúpia do platnosti od 1. septembra 2026, v jednom prípade od 1.9.2027.
V Humennom sa do jedného celku 
zlúčia tunajšia obchodná aj hotelová 
akadémia. Figurovať budú pod jed-
notnou spojenou školou s názvom 
Obchodná akadémia a Hotelová akadé-
mia, Komenského 1. Stať sa tak má od 
1. septembra 2027. Do siete stredných 
škôl a školských zariadení ako súčasti 
spomínaných škôl sa k tomuto dátumu 
zaradí aj školská jedáleň a školský 
internát fungujúce na Komenského 
ulici číslo 3.
  V Kežmarku sa optimalizačné opatre-
nia dotkli až štyroch stredných škôl. K 
spájaniu tu dochádza v prípade Gym-
názia Pavla Országha Hviezdoslava a 
Školy umeleckého priemyslu, pre ktoré 
kraj aktuálne buduje spoločný stredoškolský kampus. V sfúzovanej  podobe 
majú fungovať už od 1. septembra 2026.
   K rovnakému dátumu začne pôsobiť i spojená škola s názvom Stredná 
odborná škola a Hotelová akadémia O. Brucknera, Garbiarska 1, do ktorej 

sa menované školy zlúčia.
  Krajskí poslanci v pondelok 10. marca zároveň odobrili zmenu zriaďovateľa v 
prípade Gymnázia v Snine, sídliaceho na Študentskej ulici číslo 4, Gymnázia 
duklianskych hrdinov  vo Svidníku, ktoré je situované na Komenského ulici aj 
Gymnázia na Konštantínovej ulici v Stropkove. K 1. septembru 2026 by tieto 
školy mali prejsť pod nového zriaďovateľa, ktorým je príslušné mesto, a to za 
predpokladu, že túto zmenu schvália ich mestské zastupiteľstvá.
  Prešovský samosprávny kraj pripravil aktuálny návrh optimalizácie siete 
župných stredných škôl na základe podnetu zo strany Ministerstva školstva, 
výskumu, vývoja a mládeže SR. Rezort v tejto súvislosti vyzval všetky kraje 
predložiť koncepčné návrhy predovšetkým na spájanie menších škôl do väč-
ších celkov, ktoré by mali spoločné manažmenty, odborných zamestnancov, 
ako aj plány vzdelávania refl ektujúce potreby trhu práce. 
  Vo všetkých navrhnutých opatreniach je cieľom PSK zachovanie dostupného 

a kvalitného vzdelávania v jednotli-
vých okresoch a najefektívnejší model 
jeho fungovania so širokou ponukou 
odborov, efektívnejším hospodárením, 
kvalitným rozvojom aj predpokladom 
nových investícií, čo bolo napokon 
podporené aj prijatým uznesením 
pri jednotlivých zlúčených župných 
školách.
  Na rokovanie krajských poslancov 
bolo predložených celkovo osem 
optimalizačných projektov, pričom 
jeden návrh týkajúci sa gymnázia vo 
Svidníku bol pozmenený a dva návrhy 
neprešli. Racionalizačné opatrenia sa 
nedotknú Spojenej školy v Bardejove 
na Štefánikovej ulici, ktorá sa mala 

stať elokovaným pracoviskom SOŠ ekonomiky, hotelierstva a služieb Jána 
Andraščíka. Zastupiteľstvo neodsúhlasilo ani vyradenie SOŠ polytechnickej 
školy v Humennom a jej  začlenenie ako elokovaného pracoviska pod SOŠ 
technickú v Humennom.                                                                          (psk)

Svidnícke gymnázium by malo prejsť do správy mesta Svidník...

  Rozhodnutie o gymnáziu DH vo Svidníku padlo a hoci ani 
zďaleka nie je defi nitívne, znamená posun v celej optimalizácii 
stredných škôl v meste Svidník. Poslanci Zastupiteľstva PSK 
prijali rozhodnutie na svojom zasadnutí v pondelok 10. marca 
v Prešove.

Gymnázium DH má prejsť spod VÚC-ky pod mesto 
- aká bola diskusia v krajskom parlamente?

  Rokovanie krajských poslancov o optimalizácii stredných škôl v Prešovskom 
kraji bolo dlhé a trvalo zhruba päť hodín. Spomedzi poslancov PSK za okres 
Svidník vystupoval iba poslanec Ján Vook, ktorý viackrát a opakovane kritizo-
val predložený návrh. Odmietol návrh vedenia PSK na zlúčenie svidníckeho 
Gymnázia DH so Spojenou školou, zdôrazňoval potrebu úpravy fi nančných 
normatívov zo strany štátu 
a tiež výraznejšiu pomoc 
štátu malým prihraničným 
regiónom, aj v súvislosti so 
strednými školami a gymná-
ziami zvlášť.
  V rámci diskusie vystúpili 
aj traja neposlanci a všet-
ci traja z nášho regiónu. 
Prvým bol poslanec Ná-
rodnej rady SR za stranu 
SMER-SD Jozef Kačmár z 
Tisinca, druhou primátorka 
Svidníka Marcela Ivančo-

vá a treťou lekárka a matka študentky svidníckeho Gymnázia DH Jarmila 
Gmitterová. 

MARCELA IVANČOVÁ: „Preto prosím poslancov PSK za okres 
Svidník, aby si adoptovali návrh uznesenia, podobný tomu, 

ako bol za mesto Snina a za mesto Stropkov"
  Práve po ich vystúpeniach zazneli veľmi zaujímavé reakcie poslancov a napo-
kon viedli aj k hlasovaniu poslancov o budúcnosti svidníckeho Gymnázia DH.
„Do poslednej chvíle som dúfala, že všetky argumenty, ktoré sme pred-
nášali na rôznych fórach, zaberú. Bohužiaľ, nestalo sa tak. A aj keď 
na začiatku to bolo štrnásť, potom osem, napokon ostane asi len päť 
optimalizačných projektov, a to je znak toho, že tá koncepcia asi nebola 
úplne dobrá. Ešte raz opakujem, že optimalizačný projekt zlúčenia Gym-
názia DH so Spojenou školou nebol odporúčaný Komisiou školstva PSK. 
Ak by som išla do úplného extrému, úplne najlepšie by bolo zobrať 
pod mestá všetky stredné školy. Potom by sme s tými normatívmi už 
vedeli nejako poradiť,“ upozornila vo svojom vystúpení na pôde krajského 
parlamentu primátorka Svidníka Marcela Ivančová, ktorá takisto kritizovala 
neprimeranú formu fi nancovania gymnázií zo strany štátu v porovnaní s inými 
strednými školami. Napokon predniesla návrh.
  „Preto prosím poslancov PSK za okres Svidník, aby si adoptovali 
návrh uznesenia, podobný tomu, ako bol za mesto Snina a za mesto 
Stropkov, to znamená zmenu zriaďovateľskej pôsobnosti, a teda zmenu 
zriaďovateľa z Prešovského samosprávneho kraja na mesto Svidník 
aj s tým dôvetkom, že pôjde do účinnosti až po schválení mestským 
zastupiteľstvom.
  Pýtate sa, že prečo nemáme tie uznesenia, no preto, lebo tento termín 
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Gymnázium DH má prejsť spod VÚC-ky pod mesto 
- aká bola diskusia v krajskom parlamente?
konania zasadnutia zastupiteľstva PSK nebol plánovaný. 
  Pôvodný termín zasadnutia zastupiteľstva PSK bol apríl, my máme 
termín do konca marca, takže v apríli by sme už tie uznesenia mali. 
Samozrejme, závisí to od rozhodnutia mestských zastupiteľstiev. Preto 
prosím niektorého z poslancov za okres Svidník, aby si tento návrh 
adoptovali, keďže ja sama takýto návrh neviem predložiť.“ 
  Dodajme, že návrhy môžu predkladať len krajskí poslanci. V momente, ako 
primátorka Marcela Ivančová ukončila svoje vystúpenie a vyzvala poslancov 
PSK za okres Svidník bez toho, aby vôbec stihli zareagovať, okamžite reago-
val predseda PSK Milan Majerský. „Ďakujem veľmi pekne, tento návrh si 
adoptoval pán poslanec Gabriel Paľa, predseda školskej komisie, ktorý 
ho už doručil. Nech sa páči.“ 
  Pripomeňme, že Gabriel Paľa je poslanec PSK za okres Prešov a kandido-
val za KDH. „Ďakujem veľmi pekne, nechcem to predlžovať. Ďakujem, 
pani primátorka za váš návrh. Chcem len vyzdvihnúť, že keď chceme, 
hľadáme riešenia. Kto chce, hľadá spôsoby, kto nechce, hľadá dôvody. 
A že to prišlo teraz, prepáčte, nemôžeme nariadiť myšlienke, invencii, 
kedy príde. Keď príde, berme ju, ak je dobrá,“ podotkol krajský poslanec 
za okres Prešov Gabriel Paľa a prečítal návrh uznesenia, ktorý predtým čítala 
svidnícka primátorka. 
  Spočíval v tom, že krajskí poslanci mali hlasovať o tom, že zriaďovateľská 
pôsobnosť Gymnázia DH vo Svidníku prejde od 1. septembra 2026 z Pre-
šovského samosprávneho kraja na Mesto Svidník, a to za predpokladu, že 
to schvália poslanci Mestského zastupiteľstva vo Svidníku.
  „Veľmi stručne, veľmi jasno. KDH každý deň horšie. Ráno to bolo ešte 
horšie, ako je teraz. Mnohé veci dnešným dňom ešte len začínajú. Ak 
ste dodnes nemali súdnosť, skúsim vás k nej vychovať. K súdnosti a 
slušnosti. To, čo ste predviedli, je neuveriteľné,“ reagoval krajský posla-
nec za okres Prešov a štátny tajomník Ministerstva investícií, regionálneho 
rozvoja a informatizácie Michal Kaliňák a ešte dodal: „Ja čakám, že na 
ďalšom zastupiteľstve pôjdeme cestou dať mestám cesty, dať potom 
mestám sociálne zariadenia a ošklbeme VÚC-ku dobosa, dohola, lebo 
nie ste spôsobilí viesť kraj.“ 
  Ďalším poslancom, ktorý reagoval na primátorku Svidníka bol tiež poslanec za 
okres Prešov Miroslav Benko. V úvode sa krátko dotkol aj vystúpenia lekárky 
Jarmily Gmitterovej, ktoré uverejňujeme v plnom znení. „Čo sa týka pani 
doktorky, úplne s ňou súhlasím, čo rozprávala, nebudem to zdržiavať a 
čo sa týka pani primátorky mesta Svidník, som trošku taký rozrušený. O 
optimalizácii sa hovorí nie dnes od desiatej, že príde tu primátor alebo 
primátorka, vypočuje si päť hodín, a potom dá svoj návrh. Pani primá-
torka nie je mesto Svidník. 
  Pani primátorka býva v meste Svidník. Nie je mesto Svidník, že príde 
sem a povie o 14.52, tak ja gymnázium beriem pod zriaďovateľa mesto 
Svidník. My tu rokujeme od desiatej, rozprávame o materiáli minimálne 
rok a pol, vážnejšie od novembra 2024 a 10. marca už po diskusii, už po 
všetkých emóciách, ešte ideme veci meniť. Neviem, či sa vám to páči, či 
nie, ale mne osobne je to netaktné. Dnes, keby bolo tajné hlasovania, tak 
ti garantujem, pán predseda, tak je 57 za návrh, aby sme optimalizáciu 
nerobili, lebo všetci sú nespokojní vnútorne, len naoko sa niektorí tvária, 
že sú spokojní, ale podľa mňa nie.“ 
  Po Miroslavovi Benkovi vystúpil aj už spomínaný krajský poslanec za okres 
Svidník Ján Vook. „V prvom rade chcem poďakovať pani Gmitterovej, 

ktorá objektívne pome-
novala skutočnosť, veď 
napokon aj jej dcéra 
navštevuje svidnícke 
gymnázium, a som rád, 
že vystúpila za rodičov, 
ktorí majú deti na tejto 
škole. Takisto aj pani 
primátorke, a tak ako už 
Miro (Miroslav Benko 
- pozn. red.) rozprával, 
nemuseli sme túto ak-
tivitu riešiť až dnes, ale 
niekedy je asi lepšie aj 

takto a ja verím, že tak ako pani kolegyňa Sirková predložila návrh, aby 
sme predložený návrh optimalizácie stredných škôl neschválili, tak takto 
to budeme realizovať, aby bolo zreteľne počuť náš názor.“ 
  Nuž a diskusiu uzavrel druhý poslanec PSK za okres Svidník Michal Iľkanin. 
Dodajme, že tretí poslanec PSK za okres Svidník Ján Hirčko nevystupoval.
  „Pani primátorka, rád by som ti povedal v tomto prípade, že keby sme 
boli v škole, tak by som ti povedal - to teraz sa chodí? Sedeli sme nie-
koľkokrát a niekoľkokrát sme rozprávali, že dajme tie riešenia na stôl, 
otvorme karty... 
  Inak, ja sa stotožňujem s 
týmto návrhom, ale počujem 
to od teba prvýkrát. Prvýkrát a 
v hodine dvanástej. Nie o päť 
minút dvanásť, ale v hodine 
dvanástej na zastupiteľstve 
PSK. 
  Trošku je to neúcta vo vzťahu 
k poslancom PSK za okres 
Svidník, že túto vec si nikdy 
nezmienila, ako mieniš postu-
povať, ako mieniš predložiť nejaký racionálny návrh. Ja ho podporím, 
pretože nechcem predlžovať ďalej agóniu nášho gymnázia, aby nejakým 
spôsobom strádalo. Je lepšie urobiť niečo, ako neurobiť v tomto prípade 
nič. Ďakujem ti pekne.“ 
  Keď následne krajskí poslanci hlasovali o návrhu, že neschvaľujú optima-
lizáciu stredných škôl, z 58 hlasujúcich poslancov bolo za 28 poslancov, 18 
poslancov bolo proti a 14 poslancov sa hlasovania zdržalo.
  Následne prišlo na rad hlasovanie o návrhu poslanca Gabriela Paľu, ktorý 
vlastne predložil návrh svidníckej primátorky Marcely Ivančovej o tom, že 
zriaďovateľská pôsobnosť Gymnázia DH vo Svidníku prejde od 1. septembra 
2026 z Prešovského samosprávneho kraja na Mesto Svidník, a to za predpo-
kladu, že to schvália poslanci Mestského zastupiteľstva vo Svidníku. Zo 60-tich 
prítomných poslancov bolo 35 poslancov za, vrátane všetkých troch poslancov 
za okres Svidník, 15 poslancov bolo proti, 9 poslancov sa hlasovania zdržalo 
a jeden poslanec nehlasoval. Znamená to, že návrh prešiel, a teraz sa bude 
čakať na rokovanie poslancov Mestského zastupiteľstva vo Svidníku, či sa 
s riešením, ktoré na pôde krajského parlamentu v Prešove predložila primá-
torka Marcela Ivančová, stotožnia alebo nie.                                             (ps)
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  Ako sme už spomínali, krajskí poslanci na svojom ostatnom 
zasadnutí v pondelok 10. marca schválili optimalizáciu siete 
stredných škôl, ktorá prinesie zlúčenie až šiestich župných škôl. 
Tri gymnáziá v správe PSK v Snine, Stropkove a Svidníku by mali 
do svojej zriaďovateľskej pôsobnosti prevziať jednotlivé mestá. 
Na zasadnutí vystúpila aj lekárka, absolventka gymnázia a ro-
dička študentky Jarmila Gmitterová zo Svidníka. Jej vystúpenie 
prinášame v plnom znení. 

Na zasadnutí vystúpila aj lekárka, absolventka gymnázia a rodička študentky Jarmila Gmitterová
„Toto spojenie dvoch nerovnocenných škôl, považujem za skrytú, postupnú likvidáciu gymnázia“ 

  „Volám sa Jarmila Gmitterová a som občiankou mesta Svidník, absolvent-
kou Gymnázia duklianskych hrdinov vo Svidníku, ako aj rodičom študentky 
spomínaného gymnázia. Ďakujem za možnosť, že ste mi dovolili vystúpiť na 
Vašom zasadnutí zastupiteľstva zameranom na optimalizáciu siete stredných 
škôl. Dôvodom môjho vystúpenia je môj protest proti spojeniu Gymnázia DH vo 
Svidníku a Spojenej školy vo Svidníku, pozostávajúcej z obchodnej akadémie 
a základnej školy. Toto spojenie dvoch nerovnocenných škôl, považujem za 
skrytú, postupnú likvidáciu gymnázia. 
  K takejto likvidácii gymnázia už došlo v roku 2021 v Medzilaborciach, kedy 
spojenie gymnázia so strednou odbornou školou polytechnickou vyústilo do 
zániku gymnázia. Podobne došlo 
aj k zániku cirkevného gymnázia 
vo Svidníku, ktoré bolo súčasťou 
cirkevnej zdravotnej školy v roku 
2016 a ako došlo k zániku hote-
lovej akadémie vo Svidníku, ktorá 
bola súčasťou práve Spojenej 
školy vo Svidníku.
  Tvrdíte, že gymnázium nerušíte, 
len spájate a presúvate do iných 
priestorov za účelom zefektívnenia 
nákladov na prevádzku. Hospo-
dársky výsledok gymnázia vo 
Svidníku bol prvýkrát negatívny až 
v roku 2021, a to strata cca 57 tisíc 
eur, v roku 2022 bolo gymnázium v 
zisku cca 34 tisíc eur a v roku 2023 
predstavovala strata cca 2 500 
eur. K tejto strate došlo v dôsledku 
valorizácie platov učiteľov a zvýšením režijných nákladov, ktoré neboli vykryté 
adekvátnym navýšením fi nančných prostriedkov na žiaka. Pritom počet žiakov 
do 1. ročníka stanovujete vy, a tento počet je dlhodobo poddimenzovaný, 
čím vedome dlhodobo vytvárate podmienky pre vznik fi nančnej straty. Údaje 
štatistického úradu SR a Vami zverejnený vývoj počtu deviatakov v okrese, 
umožňujú navýšenie týchto limitov tak, aby vytvárali predpoklad pre priaznivý 
hospodársky výsledok školy až do roku 2032.
  Musíme si ešte pripomenúť nedávnu minulosť, keď v roku 2018 bolo odborom 
školstva PSK navrhnuté zrušenie tohto času preferovanej Spojenej školy vo 
Svidníku, ktorú obhajovali presne tí istí ľudia, ktorí stoja za terajším projektom 
spájania. Vtedajší dôvod „údajného zrušenia tejto školy“ bol, že tam nebude 
dostatok detí a škola bude fi nančnou záťažou pre PSK. Škola našťastie prežila 
vďaka aktivite regiónu je „plná“ detí, tak ako jej dovolí limit.
  Gymnázium DH Svidník sídli v budove, ktorej rekonštrukcia prebehla v 
nedávnej minulosti, podotýkam poslednú investíciu ste dali na rekonštrukciu 
elektroinštalácie v roku 2021, a to v hodnote cca 115 000 eur. Škola má 
zrekonštruované všetky odborné učebne a laboratóriá, má aktuálnu počí-
tačovú a interaktívnu techniku, a dostatok učebných pomôcok. Ja viem, že 
budova Vás nezaujíma, ale z hľadiska efektívneho vynakladania fi nančných 
prostriedkov budova na svoje prevádzkovanie nepotrebuje ďalšie investície 
väčšieho rozsahu. 
  Argumentujete, že nemáte peniaze na fi nancovanie stratových škôl, ale 
presunutím gymnázia do budovy obchodnej akadémie budú potrebné nie 10, 
ale 100 000 investície na vytvorenie laboratórií, odborných učební a podmie-
nok na výučbu gymnazistov. A možno týmto presunom do nevyhovujúcich 
priestorov vytvoríme podmienky na to, aby sa tam prestali hlásiť deti z regiónu 
a plynule prešli na iné gymnázia v regióne. Preto v takomto spájaní vidím aj 

zabezpečenie študentov pre prešovské školy, a na to sa pomaly pripravujete 
aj zvýšením počtu autobusových liniek medzi Prešovom a Svidníkom. 
  To najdôležitejšie, čo je proti spájaniu týchto dvoch nerovnocenných škôl, je 
ale odbornosť. Povedzme si otázku, čo získa gymnázium spojením s obchod-
nou akadémiou? Ako môže odborne vyrásť? Ak by sme spojili 2 gymnázia, 
je logické, že kvalita výučby v dôsledku vyššej konkurencie  porastie, ale 
takýmto spojením spôsobíte pokles vedomostnej úrovne žiakov, a to na úkor 
zabezpečenia úväzkov pre pedagogických pracovníkov. Váš hlavný argument 
pri spájaní týchto škôl, ktorý ste predložili na MŠ SR bol: „efektívne využitie a 
zabezpečenie pedagogického potenciálu v prípade dočasnej neprítomnosti 
učiteľov!!! Spájať dve rôzne školy, aby sme sa mohli zastúpiť počas PN alebo 
neprítomnosti je naozaj „skvelý argument“! 
  Zároveň nespochybňujte odbornú úroveň nášho gymnázia, tak ako ste to 
interpretoval Vy pán Furman vo verejných médiách, keď ste povedali citujem  
a parafrázujem: „nechoďte okolo Svidníckeho gymnázia, lebo Vás tam zoberú“.  
Alebo ako môžete hovoriť o tom, že tu gymnázium potrebné nie je, lebo len 
20-30% ľudí ostane v okrese. Naši absolventi pritom zastávajú dôležité posty 
nielen v okrese, alebo celom našom regióne, ale na mnohých ministerstvách či 
v zahraničí. Úspešnosť našich absolventov v prijímacích skúškach na vysoké 
školy podľa INEKO dlhodobo prevyšuje 90%. 

  Metodické usmernenie, na zák-
lade ktorého ste mali pripraviť túto 
optimalizáciu hovorí o spájaní škôl 
s menším počtom žiakov v identic-
kých alebo podobných odboroch 
pôsobiacich v tesnej blízkosti, 
čo v danom prípade pri spojení 
gymnázia a obchodnej akadémie 
určite dodržané nebolo, pritom v 
meste pôsobí ďalšia odborná ško-
la, ktorá svojou veľkosťou imituje 
obchodnú akadémiu, ale s ktorou 
sa vôbec pri takomto zlučovaní 
neuvažovalo. Prečo práve gym-
názium a obchodná akadémia? 
Možno sú za tým iné záujmy 
niektorých poslancov, napr. vy-
budovania športovej haly v areáli  
novovzniknutej spojenej školy.  

  Zároveň chcete na úkor takéhoto spájania nerovnocenných škôl riešiť 
problematiku nedostatku pracovníkov v hospodárstve. Lebo obmedzenie 
prístupu na gymnáziá automaticky povedie k zvýšeniu počtu záujemcov o 
odborné štúdium s maturitou, a to vy vlastne svojím konaním chcete docieliť. 
Pozrite sa radšej na primárnu príčinu nedostatku týchto pracovníkov. Týmto 
Vašim projektom vlastne riešite problematiku marginalizovaných skupín na 
úkor stredoškolákov, konkrétne gymnazistov z malých gymnázií, z ktorých 
pochádzajú aj mnohí z Vás. 
  Severovýchod Slovenska patrí medzi menej rozvinuté regióny a dlhodobo 
bojuje s nedostatkom pracovných miest a zachovaním základnej infraštruktúry. 
Okres Svidník pred rokmi bojoval o záchranu nemocnice, pred 4 rokmi nám 
zrušili na základe vymysleného čísla pôrodnicu, súd má v okrese len pobočku, 
železnica tu nie je a cesty sú v dezolátnom stave. Čo nám tu chcete nechať, 
to z nás chcete urobiť len skanzen a domov sociálnych služieb? Áno sme 
región, ktorý sa postupne vyľudňuje, a to v dôsledku nedostatku dobre platenej 
práce a v dôsledku likvidácie základnej infraštruktúry. Ale čo ste spravili vy 
ako samospráva, aby k takémuto vyľudňovaniu okresu nedošlo. Kde sú vaše 
predvolebné sľuby o znižovaní regionálnych rozdielov?
  Preto apelujem na vás páni poslankyne a páni poslanci, keďže nie všetci 
poslanci nášho okresu pochopili závažnosť tejto situácie, t.j. skrytej likvidácie   
Gymnázia DH vo Svidníku, aby ste hlasovali so zdravým sedliackym rozumom 
a čistým svedomím v záujme svojich voličov. Tak ako povedal pán minister 
školstva, ministerstvo navrhuje, ale o tom ako bude vyzerať sieť stredných 
škôl v regióne rozhodujete len vy poslanci. Keď platíme rovnaké dane ako Vy, 
tak chceme aj rovnako dostupné vzdelanie ako máte Vy! Pretože v konečnom 
dôsledku na to doplatia v budúcnosti deti a ich rodiny.“

(pn)



18. marec 2025Podduklianske novinky 5Spravodajstvo

  Ako riaditeľka Spojenej školy, Základnej školy a Obchodnej 
akadémie vo Svidníku, som spolu s kolegami pobúrená a 
musím zareagovať na verejné vystúpenie Jarmily Gmiterovej 
na Zasadnutí PSK 10. marca 2025, týkajúce sa optimalizácie 
stredných škôl PSK. 

Riaditeľka Spojenej školy vo Svidníku Jana Drabová reaguje
„Ja rozumiem, že chcete zachovať a chrániť Gymnázium, vyzdvihnite 
pozitíva, ale neohovárajte, neponižujte a neosočujte inú školu“

  J. Gmiterová vyjadrila protest proti spojeniu škôl Gymnázia a Spojenej školy 
vo Svidníku.
  Ja rozumiem, že chcete zachovať a chrániť Gymnázium, vyzdvihnite pozitíva, 
ale neohovárajte, neponižujte a neosočujte inú školu. Vy ste na našej Spojenej 
škole neboli, nevideli ste priestory, nezúčastnili ste sa vyučovacieho procesu!!!
Na základe čoho ste sa vyjadrili, že Gymnázium pôjde do nevyhovujúcich 
priestorov na Spojenej škole a budú potrebné státisícové investície na vy-
tvorenie podmienok na vyučovanie pre Gymnázium??? Bez faktov, údajov, 
informácií, analýz, ste klebetili a ohovárali ako tetka na trhu. Priestory sú zmo-
dernizované po projekte Moderná škola, sú vybavené moderným zariadením 
s oddychovými zónami pre žiakov. Pri minimálnych nákladoch (hygienickej 
maľby a pod.) by mohlo začať vyučovanie.
  Podľa Vás to najdôležitejšie - spochybňujete odbornosť našich pedagógov. 
Všetci máme ukončené vysokoškolské vzdelanie na Pedagogických a Filozo-
fi ckých fakultách v Prešove, Košiciach, Nitre, Banskej Bystrici, na Ekonomickej 
a Technickej univerzite v Bratislave a Košiciach. Pedagogický zbor je 100% 
kvalifi kovaný. Vy nie ste inšpektorka, aby ste nás hodnotili!!!
  Pôsobím na Obchodnej akadémii od jej začiatku už 30 rokov a za ten čas 
sme spolu kolegami vychovali a pripravili do praxe cca 2000 úspešných žia-
kov, ktorí pracujú v rôznych oblastiach. Reprezentujeme našu Spojenú školu, 
Základnú školu, Obchodnú akadémiu aj Hotelovú akadémiu nielen v meste 
Svidník, okrese, regióne, kraji, ale po celom Slovensku.

   Žiadam Vás p. Gmiterová, ako aj ďalších aktivistov za zachovanie Gymnázia, 
ktorí očierňovali našu školu a znevažovali prácu pedagógov, aby ste sa verejne 
ospravedlnili!!! Nebola som ani raz pozvaná do diskusie či už na Gymnáziu, 
alebo Mestskom zastupiteľstve Mesta Svidník, ale verejné nahrávky sú, aj 
to ako sa mnohí o našej škole 
bezdôvodne, osočujúco a bez 
znalosti pomerov vyjadrovali. 
Dobré veci sa dajú dosiahnuť 
slušným správaním, bez ubli-
žovania niektorej zo strán.
  Pozývam všetkých na ex-
kurziu do našej školy. A ak sa 
potrebujete naučiť niečo o eko-
nomike, účtovníctve, daňovníc-
tve, obchodnej korešpondencii, 
marketingu, manažmente a 
pod. príďte sa pozrieť aj na 
vyučovací proces. Ak sa chce-
te zdokonaliť v anglickom, 
nemeckom alebo španielskom 
jazyku, prihláste do našej Štát-
nej jazykovej školy. 
  Ak chcete zručnosti v podnika-
ní, navštívte naše študentské 
spoločnosti.
  Našim bývalým, súčasným, 
ale aj budúcim žiakom prajem 
veľa zdravia, úspechov a nápadov!

Jana Drábová, riaditeľka Spojenej školy vo Svidníku

  Uplynulý týždeň patrí maturitám. V Prešovskom kraji prebiehali 
v 105 stredných školách. Externú a tiež písomnú formu internej 
časti maturitnej skúšky tu realizovalo  viac ako 5 500 maturantov. 
Takmer 4 200 ich je zo stredných škôl, ktoré zriaďuje Prešovský 
samosprávny kraj. Konkrétne ich čakala maturita zo slovenského 
jazyka a literatúry, z cudzích jazykov a tiež z matematiky.

V Prešovskom kraji uplynulý týždeň maturovalo 5 503 žiakov

  Na slovenských školách začala v utorok externá časť maturitnej skúšky a 
tiež písomná forma jej internej časti. Až do piatka 14. marca sa realizovala 
aj v 105 školách v územnej pôsobnosti Prešovského samosprávneho kraja. 
Maturity tu absolvovalo 5 503 žiakov. Na programe štyroch maturitných dní 
boli v okresoch PSK skúšky z deviatich predmetov.
V rámci stredných škôl v prešovskom regióne sa 
do maturít pustilo 1 744 gymnazistov, z toho 1 
074 žiakov z gymnázií zriaďovaných prešovskou 
krajskou samosprávou. V prípade stredných 
odborných škôl išlo o 3 660 maturantov, presne 
3 078 z nich sú žiaci zo župných stredných škôl. 
Maturity čakali aj na 99 žiakov zo stredných 
športových škôl, kde 46 je zo župnej Strednej 
športovej školy v Poprade.
  V prvý maturitný deň 11. marca sa realizovali 
skúšky zo slovenského jazyka a literatúry, v 
stredu 12. marca to bol anglický, francúzsky, 
nemecký, ruský, španielsky a taliansky jazyk. O 
deň neskôr si maturanti overili svoje vedomosti 
z matematiky. V piatok 14. marca bola maturitná skúška zo slovenského aj 
ukrajinského jazyka a literatúry.
  Externú časť maturitnej skúšky a tiež písomnú formu jej internej časti absol-
vovalo zo slovenského jazyka a literatúry všetkých 5 503 žiakov, z matematiky 

to bolo 727 žiakov. V rámci cudzích jazykov vedie anglický, kde maturitu vy-
konalo 5 047 žiakov (úroveň B1, B2 aj C1). Skúška z ruského jazyka čakala 
na 173 žiakov, z nemčiny na 125 žiakov (úroveň B1 a B2) a z ukrajinského 
jazyka na 28 žiakov. Španielsky jazyk si za maturitný predmet vybrali iba 
traja študenti, francúzsky a taliansky zhodne jeden maturant z Prešovského 
kraja (úroveň B2).
  V rámci externej časti maturitnej skúšky žiaci realizovali 100 minútový test 
zo slovenského jazyka a literatúry, 150 minútový test z matematiky a 120 
minútový test z cudzieho jazyka, ktoré zodpovedajú obsahom a úrovňou 
náročnosti úrovni B2 alebo úrovni B1 Spoločného európskeho referenčného 
rámca Rady Európy. 
  V kraji maturovali i žiaci cudzinci, pre ktorých sa úprava podmienok a priebeh 
maturitnej skúšky vzťahuje len na predĺženie času jednotlivých častí skúšky z 

vyučovacieho predmetu. Upravené podmienky 
pri maturite malo na území PSK i 245 žiakov so 
zdravotným znevýhodnením.
  Písomná forma internej časti maturitnej skúšky 
obsahovala písanie slohovej práce na jednotnú 
tému pre všetky slovenské školy. Témy boli 
žrebované a vyhlásené prostredníctvom živého 
vysielania v STVR -  Rádiu Slovensko, a to v uto-
rok a piatok o 12.20 hodine. Zadania slohových 
prác z cudzích jazykov a druhých vyučovacích 
jazykov sa žrebovali v stredu. Žiaci písali slohovú 
prácu v rozsahu 150 minút v prípade slovenské-
ho jazyka a literatúry a 60 minút v prípade cen-
trálne vypracovaného zadania z cudzích jazykov.

  Náhradný termín externej časti a písomnej formy internej časti maturity je 
určený na apríl, a to konkrétne na 8. až 11. apríla 2025. Septembrový (opravný 
a náhradný) termín písomnej časti maturity sa uskutoční od 2. do 5. septembra 
2025.                                                                                                       (psk)
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  Humanitárnu pomoc na krízové situácie uskladňujú ako ve-
dia. Územnému spolku SČK vo Svidníku na to slúžia napríklad 
aj garáže. Ukázalo sa však, že sú nepostačujúce. Musia preto 
budovať nové.

Svidnícky Územný spolok SČK stavia novú skladovú halu 

  Členovia, zamestnanci a dobrovoľníci Slovenského Červeného kríža pomá-
hali pri najväčšom nápore ukrajinských utečencov na našej východnej hranici, 
ale napríklad aj po dvoch veľkých vlaňajších požiaroch v osade za jarkom v 
Stropkove. Bez strechy nad hlavou tu ostali desiatky ľudí. Bez pomoci červe-
ného kríža by si samospráva neporadila.
  Vo Svidníku bol niekoľko mesiacov počas vojnového konfl iktu na Ukrajine 
dokonca hlavný distribučný sklad humanitárnej pomoci pre celé Slovensko. 
„K nám chodili na dennej báze kamióny s humanitárnou a potravinovou 
pomocou, ktorú sme potom následne distribuovali. Keď nám chodili ka-
mióny, tak sme to museli tak distribuovať, že sme ho hneď rozviezli, lebo 
sme vedeli, že o dva dni príde ďalší, tak aby sme mali ten sklad prázdny,“ 
informoval nás riaditeľ Územného spolku SČK vo Svidníku Slavomír Sakalik.

  Vďaka 250-tisícovej dotácii teraz môžu vo Svidníku stavať pomerne skladovú 
halu, a to v tesnom susedstve kúpaliska Aquaruthenia. „Je to plus mínus 
nejakých 360 metrov štvorcových, dve podlažia, takže verím, že tu už 
toho budeme môcť uložiť oveľa viacej,“ zdôraznil Slavomír Sakalik.
  Dokončenie nových skladových priestorov vo Svidníku je naplánované do 
konca mája. No a majú vystačiť pre potreby uskladňovanie humanitárnej 
pomoci pre štyri okresy, ktoré spadajú do pôsobnosti Územného spolku SČK 
vo Svidníku. Sú to okresy Svidník, Stropkov, Bardejov a Stará Ľubovňa. 
„Teraz skladujeme potraviny, postele, kity na spanie, stany, deky, polo-
hovateľné postele, invalidné vozíky a ďalšie veci.“ 
  K výstavbe novej skladovej haly sa vyjadrila aj generálna riaditeľka SČK 
v Bratislave. „Potreba určite je vždy veľmi veľká a zvlášť v krízových 
situáciách a je aj v našom záujme, aby sme mali k dispozícii materiál, 
ktorý vieme okamžite vyčleniť,“ povedala Zuzana Rosiarová Kesegová s 
tým, že ide napríklad o rôzne tragédie či živelné pohromy. 

(ps)

  Jedna z najnákazlivejších infekčných chorôb zvierat na svete - 
slintačka a krívačka - len dva kilometre od slovenských hraníc. 
U susedov v Maďarsku platia prísne veterinárne opatrenia. V 
pozore sú aj naši veterinári a dokonca sa sprísnili kontroly aj 
na ďalších hraniciach.

Poliaci zaviedli na hranici veterinárne kontroly 

  Dôkazom je situácia na slovensko-poľskom hraničnom priechode Vyšný 
Komárnik - Barwinek. Kontroly tam Poliaci zaviedli už v sobotu 8. marca.
„Napriek tomu, že vy to robíte u seba na hraniciach s Maďarskom, aj 
my overujeme, či tovar nepochádza z tých oblastí. Predsa len v každej 
krajine je možné, že niekto bude chcieť porušiť zákon,“ povedal nám 
vojvodský veterinárny lekár z Krosna Miroslaw Velz.
  Ako sme už uviedli, na opatrenia Poliaci na hraničnom priechode Vyšný 
Komárnik - Barwinek zaviedli už v sobotu 8. marca. Okrem príslušníkov Hra-
ničnej stráže sú tam aj veterinárni inšpektori. Hasiči tam postavili takzvanú 
dekontaminačnú bránu. Prejsť cez ňu musí každý kamión prevážajúci zvieratá. 
„Je to konštrukcia s dezinfekčným prostriedkom, cez ktorú prechádza a 
veterinárny lekár kontroluje dokumentáciu,“ doplnil Miroslaw Velz.

  Dokedy opatrenia vo Vyšnom Komárniku potrvajú, zatiaľ nie je známe.  Poliaci 
pre kontroly zúžili premávku do jedného pruhu. Osobné autá či dodávky však 
prechádzajú plynulo.                                                                                  (ps)

Opatrenia Poliaci na hraničnom priechode Vyšný Komárnik - 
Barwinek zaviedli už v sobotu 8. marca. Okrem príslušníkov 
Hraničnej stráže sú tam aj veterinárni inšpektori... 

Riaditeľ Územného spolku SČK vo Svidníku Slavomír Sakalik 
informoval o výstabe novej skladovej haly...
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  Záhadný požiar pred Novou Poliankou. V nedeľu 9. marca večer 
tam horela kopa, ktorá mala skončiť v štiepke. Pri ceste a blízko 
lesa bola vyše roka.

Požiar pri Novej Polianke zničil nezoštiepkovaný lesný odpad 

  „Krátko po 17.40 hod. v nedeľu 09. marca 2025 bol ohlásený požiar 
trávy a konárov v katastri obce Nová Polianka, v okrese Svidník. Na 
miesto boli vyslaní štyria príslušníci Hasičského a záchranného zboru z 
Hasičskej stanice Svidník s dvoma kusmi hasičskej techniky. Po príchode 
na miesto prieskumom zistili, že ide o požiar nahromadenej kopy dreva, 
krovinatého porastu, konárov, odpadu a sena,“ konštatovala hovorkyňa 
Krajského riaditeľstva Policajného zboru v Prešove Miroslava Knišová.

  Konáre a kríky z vlaňajšieho výrubu tam uskladnil muž, ktorý ich plánoval 
zoštiepkovať. Hoci bol aj na mieste, hovoriť nechcel. Za rok sa skládka 
zrezaných konárov a kríkov zmenila a počas požiaru bolo jasné, že štiepko-
vanie už do úvahy neprichádza. Hasiči museli konať rýchlo a podarilo sa im 
zabrániť rozšíreniu požiaru na okolitý les. „Hasičom sa požiar podarilo vo 
večerných hodinách zlikvidovať za pomoci dvoch útočných prúdov a 
jedného vysokotlakového prúdu. Príčina vzniku požiaru nebola zistená,“ 
doplnila ešte krajská hovorkyňa hasičov Miroslava Knišová.
  Majiteľ škodu odhadol na asi tisíc eur. Získal by ich vtedy, ak by nahromadenú 
kopu odpadu úspešne zoštiepkoval a následne predal. 

(ps)

   Nad svidníckym futbalom 
visí v roku stého výročia jeho 
založenia veľký otáznik. Po 
zimnej prestávke štartuje aj 
Majstrovstvo regiónu - IV. liga 
Východ, v ktorej A mužstvo 1. 
FK Svidník aktuálne hráva.  

Otázniky nad účasťou Svidníka v jarnej časti IV. ligy

   Čo bude so svidníckym tímom, však 
nie je isté. Žiadne ofi ciálne odstúpe-
nie zo súťaže sa do našej redakčnej 

uzávierky športového spravodajstva v 
nedeľu 16. maca podvečer nekonalo, 
no bolo otázne, či vôbec A mužstvo 
do jarnej odvety nastúpi. 
   Podľa dostupných informácií sa 
práve v utorok 18. marca má konať 
stretnutie, ktoré by malo dať defi ni-
tívnu odpoveď na otázku, či ešte v 
tomto roku bude svidnícky futbalový 
tím účastníkom IV. ligy Východ alebo 
nie. Nič nebolo uzavreté, no naše 

zdroje informovali, že 
veľkú nádej na po-
kračovanie A tímu v 
jarnej časti IV. ligy nik-
to z kompetentných 
nedáva. 
   V nedeľu 16. marca 
večer teda platilo, že 
štart jarnej časti IV. 
ligy Východ je naplá-
novaný na blížiaci sa 
víkend. 
   Podľa stále platného 
programu má 1. FK 
Svidník hrať v nedeľu 
23. marca od 15. ho-
diny na domácej pôde 
proti Medzevu. 
   Či sa po jesennej časti predposled-
ný celok tabuľky naozaj zapojí do 
odvetnej časti IV. ligy je však otázne. 
Problémom je nedostatok fi nančných 

prostriedkvo, potrebných na zabezpe-
čenie chodu klubu.

(ps)

   Už druhú sezónu odohrali svidnícki nohejbalisti v Prešovskej nohejbalovej lige. 
Tá sa hráva vo Finticiach za účasti šiestich mužstiev: NK Svidník, NK Fintice, NK 
Magura Zborov, NK Remeniny, Ingos Prešov a NK Levoča.  
   V premiérovej účasti sme skončili na 3. mieste. Tento rok sme v základnej časti 
zopakovali umiestnenie spred roka, pred nami sa umiestnili Fintice a Zborov. 
Do play off  ideme proti poslednému mužstvu v tabuľke Levoči. Hrá sa na dve 
víťazstvá. Víťaz postupuje do semifi nále. Prví dvaja po základnej časti postupujú 
do semifi nále priamo.  
   Veľké poďakovanie patrí Vladovi Hirkovi, ktorý nás materiálne zabezpečil.
Súpiska NK Svidník pre túto sezónu: Stanislav Magera, Milan Tchir, Ambróz Čobej, 
Igor Sagan,  Rastislav Paňko, Peter Gajdoš, Matúš Tarcala a Peter Kidala.  (is) 

Svidnícki nohejbalisti Svidnícki nohejbalisti 
po základnej časti na 3. miestepo základnej časti na 3. mieste
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  8. marec je deň, ktorý je venovaný všetkým ženám na svete. Je 
to čas, aby sme si uctili rovnoprávnosť, odvahu a prínos žien v 
každej oblasti života. 

Okresná organizácia SMER-SD si uctila ženy 

  Každá žena si zaslúži úctu a podporu, nielen dnes, ale každý deň počas 
celého roka. Pri tejto príležitosti sa 7. marca v Senior klube vo Svidníku ko-
nali oslavy tohto krásneho sviatku MDŽ. Organizátorom tohto podujatia bola 
Okresná organizácia SMER-SD Svidník s jej okresným predsedom Martinom 
Gonšenicom.  Aktívne sa podujatia zúčastnili i Mladí sociálni demokrati Svid-
ník, ktorí svojim kultúrnym programom spríjemnili toto milé podujatie. Akcie 
sa zúčastnili aj poslanci Národnej rady SR Peter Šuca a Stanislav Kubánek. 

 Martin Gonšenica, predseda

inzercia 

  Neznámy páchateľ prostredníctvom internetovej aplikácie v mene „dcéry“ 
oslovil 63 ročnú ženu z okresu Svidník, že má dcéra problém, že jej nefunguje 
mobil a preto poslala mame správu z nového mobilu. 
  Pani na sms zareagovala, chcela dcére pomôcť. Tá mala ešte ďalší problém 
a to, že sa nevie dostať do svojho bankového účtu a tak požiadala „mamu“, 
aby uhradila nejaké platby. 63 ročná pani platby vykonala v presvedčení, že 
pomáha dcére. Išlo o šesť platieb, v celkovej výške viac ako 7 000 eur. Neskôr 
sa pani so svojou dcérou skontaktovala, zistila, že dcéra ju o žiadnu pomoc 
nežiadala! Prípadom sa zaoberá poverený príslušník Obvodného oddelenia 
Policajného zboru v Giraltovciach.                                                         (krpz) 

Seniorku okradli o viac ako 7 tisíc eur
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  Mesto Svidník a Svidníčanky oslávili sviatok všetkých žien 
inšpiratívnym podujatím plným emócií a radosti. Ženy všetkých 
generácií sa stretli v nedeľu 9. marca v Dome kultúry vo Svidníku, 
aby spoločne oslávili svoju silu, krásu a jedinečnosť.

Medzinárodný deň žien oslávili s herečkou Ivanou Vaňkovou

  Hlavnou hosťkou večera bola talentovaná herečka Ivana Vaňková, rodáčka 
z obce nášho regiónu Hrabovčík. Počas rozhovoru sa Ivana Vaňková podelila 
o svoju cestu z malej slovenskej dedinky až na dosky brnianskeho divadla. 
Jej príbeh o úspechoch, ale aj prekážkach a životných lekciách, priniesol silnú 
dávku motivácie a povzbudenia. Na pódiu zaspievala aj hity z muzikálov, v 
ktorých účinkovala ako, napríklad Jesus Christ Super Star alebo Mamma Mia. 
Mesto Svidník si pre všetky dámy pripravilo malé darčeky a atmosféra pod-
večera bola naplnená radosťou, spoločným zdieľaním a príjemnou energiou, 
ktorú si účastníčky odnášali domov. 
  Na podujatí nechýbali ani šikovné žienky nášho regiónu: Jana Mihaličová s 
drotárskym umením, Alena Hejdová s originálnymi šperkami a Stela Hrižová 
s háčkovaným umením. Mesto Svidník ďakuje aj pracovníčkam Regionálneho 
úradu verejného zdravotníctva so sídlom vo Svidníku, ktoré žienkam zmerali 
krvný tlak, pulz, cukor... 
  Vo Svidníku zažívate posledné roky na MDŽ živý rozhovor a k tomu koncert 
zdarma, vždy originálny darček a užívate si krásny deň pre ženy. V predchá-
dzajúcich rokoch ste mohli u nás naživo vidieť Svidníčanku, ktorá koncertuje 

aj s Ewou Farnou Kamilu Kopčovú (2024), speváčku a rodáčku zo Svidníku 
Kristínu (2023), speváka a lekára Juraja Vančíka (2022) i lekárku Hanu Ze-
lenkovú a módnu návrhárku Zuzanu Ľos-Božikovú (2022).  

(kt, foto: mesto Svidník)

  Už po desiatykrát sa stretlo takmer 70 skôr narodených se-
niorov vo fašiangovom období, 26. februára 2025 na obľúbenej 
seniorpárty v hoteli Rubín. V slávnostne pripravenej hotelovej 
reštaurácii s bohato prestretými stolmi prítomných privítal pod-
predseda Základnej organizácie Jednoty dôchodcov Slovenska 
Vasiľ Štefanco.               

Jubilejná párty seniorov

  Hrejivými slovami sa seniorom prihovorila predsedníčka Základnej orga-
nizácie Jednoty dôchodcov Slovenska Anna Hužvejová a po nej sa slova 
ujali a prítomných pozdravili hostia 
- primátorka Marcela Ivančová a 
predseda OO JDS Anton Berežňák. 
  Po káve s koláčmi a vínku zazneli 
tóny hudby s pozvaním do tanca od 
Vladimíra Pasnišina. Po výbornej 
večeri sa tanec striedal s bohatou 
tombolou. Seniori mali možnosť si 
zaspievať za doprovodu harmoniky.
O potešenie z bohatej tomboly sa 
postarali mnohí sponzori. O milé 
prekvapenie sa postarala pani 
primátorka pohostením prítomných 
pizzou. 
  Aj touto cestou srdečne ďakujeme 

všetkým, ktorí prispeli do tomboly: A. Novaková, J. Hirčko, J. Vook, M. Ivančo-
vá, M. Gonšenica, J. Vencurik, V. Kaliňak, M. Goriščak, K. Beňko, M. Ždiňak, 
Hotel Slávia, Hotel RUBÍN, Pekáreň Šandal, Bytservis, DOST, ZaO Berežná, 
Pančak, Kmiťová, Le-
kárne mesta Svidník, 
Službyt, Reštauárcia 
ROAYL, GAZDOV 
DVOR, Kohútová, 
PNS Petra, STEMI-
-Fit centrum, Špak, 
BURI, Mc KEBAB, 
Kvetinárstvo Ivana, 
Ateliér Kvety, Pedikú-
ra Lenka, BARBIER 
Svidník, Medziriad-
kami-knihy, Ducho-
slav, MEDAR-Sabol, 
Bicykle-Mihaľ, Iveta 
Ľos-Božiková, Alena 
Magerová, Darčeková služba, VANAPO, PNEUSERVIS-Mihalík, Giňovská, 
Audiovideo SK a ďalším, ktorí nechcú byť menovaní.
  Vďaka patrí všetkým členom výboru, ktorí pomáhali pri organizovaní tejto 
vydarenej kultúrno-spoločenskej akcii a tiež do tomboly. 
  Staroba je spojenie minulosti, prítomnosti a budúcnosti. Život pokračuje aj 
vo vyššom veku a treba ho žiť naplno, lebo najväčším darom je ďalší deň 
života, preto sa snažme ho využiť čo najlepšie.

ZO JDS vo Svidníku
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Čo premieta Kino Dukla?
ČARODEJNICA A LOVEC

SOBOTA 22. MARCA O 19. HODINE 
Hrajú: Mila Jovovich, Dave Bautista
  Svet sa zmenil na nepoznanie. Ľudstvo je takmer 
vyhladené a tí, ktorí prežili, sa ukrývajú v poslednom 
útočisku - v Meste pod horou. Za jeho múrmi sa 
rozprestiera Pustatina, desivá krajina plná nebez-
pečenstva. Týmto ruinám vládnu príšery a mýtické 
bytosti, ktoré povstali z temnoty po páde ľudstva. 
Najobávanejším z nich je vlkolak.
  Kráľovná zúfalo túži po slobode, a preto pošle 
mocnú čarodejnicu Gray Alys (Milla Jovovich) do ne-
hostinných Pustín, aby odhalila tajomstvo vlkodlačej 
premeny. Na ceste plnej nástrah a desivých tvorov ju sprevádza nebojácny 
dobrodruh Boyce (Dave Bautista). Spoločne musia čeliť nielen hordám smr-
tiacich nepriateľov.
  Rok výroby: 2025, Krajina pôvodu: USA, Nemecko, Kanada, 101 minút, 
český dabing, vstupné: 6 eur

SNEHULIENKA 2025
PONDELOK 24. MARCA O 16. HODINE 

  Kto by nepoznal krásnu Snehulienku, na ktorej krásu žiarli zlá kráľovná, 
čarovné zrkadlo a sedem roztomilých trpaslíkov?
20. marca vtancuje do slovenských kín nová Snehulienka. A áno, bude mať 
so sebou aj všetkých sedem trpaslíkov. Disneyho Snehulienka je hranou 
adaptáciou klasického animovaného fi lmu z roku 1937.

Kto by nepoznal krásnu Snehulienku, na ktorej krásu žiarli zlá kráľovná, 
čarovné zrkadlo a sedem roztomilých trpaslíkov? 
Animovaná verzia tejto rozprávky bola prvým 
celovečerným ručne kresleným filmom Walta 
Disneyho, ktorý vyšiel v roku 1937. Niet divu, že 
Snehulienka zostáva jedným z najobľúbenejších 
fi lmov. Samotný príbeh vychádza zo slávnej roz-
právky bratov Grimmovcov, ktorá bola v roku 1912 
adaptovaná ako divadelná hra na Broadwayi. Walt 
Disney sa rozhodol oživiť Snehulienku na fi lmo-
vom plátne, čím vytvoril úplne prvú animovanú 
klasiku a svoj prvý veľký hit, ktorý bol základným 
kameňom úspechu značky Disney.
  Po strhujúcom úspechu hraných remakov ako 
Aladin, Malá morská víla, Kráska a zviera a 
Dvaja leví králi sa spoločnosť Disney rozhodla 
prepracovať pôvodnú animovanú Snehulienku. A bolo načase, pretože diváci 
milujú nové spracovania obľúbených rozprávok a univerzálne použiteľných 
príbehov. V prípade Snehulienky však nepôjde o presný remake, ako to bolo 
napríklad v prípade prvého Levieho. Pôvodná Snehulienka mala iba 83 minút. 
Nový vás bude baviť takmer dve hodiny. Čakajú nás nové piesne a doteraz 
nevidené príbehy. Skrátka, dozvieme sa veci, o ktorých sme ani netušili, že 
ich nevieme, ale budeme radi, že ich vieme..
  Dátum lokálnej premiéry: 20. marec 2025, Krajina pôvodu: USA, rodinný, 
muzikál, rozprávka, slovenský dabing, vstupné: 6 eur 

  Aj tento rok pripravilo Podduklianske osvetové stredisko vo 
Svidníku v spolupráci s Mestom Stropkov - Odborom školstva a 
kultúry, okresné súťažné prehliadky v prednese poézie a prózy 
určené deťom z materských škôl. Súťaž niesla názov Zázračná 
truhlica 2025 a prezentovali sa na nej recitátori z materských 
škôl z okresu Stropkov a Svidník. 

Konali sa okresné súťažné prehliadky v prednese poézie a prózy 
určené deťom pod názvom Zázračná truhlica 2025

  Záujem o umelecké slovo a prezentáciu malých recitátorov z roka na rok 
stúpa, a to nám robí veľkú radosť. Tento rok sme privítali celkovo 48 recitátorov 
zo 16-tich materských škôl (MŠ Ľ. Štúra Svidník, MŠ gen. Svobodu Svidník, 
MŠ 8. mája Svidník, MŠ Giraltovce, MŠ Cernina, MŠ Lúčka, MŠ 
Kračúnovce, MŠ Želmanovce, MŠ Krajná Poľana, MŠ Matice 
slovenskej Stropkov, MŠ A. Hlinku Stropkov, MŠ Duplín, MŠ 
Lomné, ZŠ s MŠ Bukovce, ZŠ s MŠ Havaj, MŠ Miňovce), a to 
v dvoch termínoch. 
  3. marca 2025 sa v Kultúrnom stredisku v Stropkove odprezento-
valo 26 detí zo 7-mich materských škôl z okresu Stropkov. 22 detí 
z 9-tich materských škôl sa stretlo 4. marca 2025 v priestoroch 
Podduklianskeho osvetového strediska vo Svidníku. Objavili 

sme mnoho malých talentov, 
ktoré recitovali s veľkou chuťou, 
radosťou a odvahou. 
  Do poroty tento rok zasadli Vik-
tória Maťašová, Darina Marková 
a Mária Šmajdová. Porotkyne 
zaradili jednotlivých súťažiacich 
do bronzového, strieborného 
a zlatého pásma a vybrali aj 
laureátku súťaže, ktorou sa v 
Stropkove stala Sára Ščešňáko-

vá (MŠ Matice slovenskej Stropkov). Vo Svidníku boli recitátori zadelení do 
strieborného a zlatého pásma a laureátkou súťaže sa stala Lýdia Dulebová 
(MŠ Ľ. Štúra, Svidník). Porotkyne konštatovali vysokú úroveň a vydarené 
výkony. Každému účastníkovi bol v závere udelený diplom, vecná cena, sladká 
odmena a veľký neutíchajúci potlesk. 
  Príjemným spestrením podujatia boli tiež tvorivé dielne, na ktorých si deti 
vyskúšali zdobenie sladkých perníkov.
   Všetkým recitátorom ešte raz srdečne blahoželáme a tešíme sa na ďalšie 
stretnutia či už opäť na budúcoročnom jubilejnom 10. ročníku Zázračnej 
truhlice, alebo na súťažiach, ktoré deti absolvujú už ako prvostupniari na 
základných školách. 

Miriama Vinjarová, POS vo Svidníku 
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Kto daroval krv? 
  V pondelok 10. a v stredu 12. marca 2025 prišlo na Hematologicko-transfúzne 
oddelenie svidníckej nemocnice darovať krv 52 bezpríspevkových darcov: 
Marek Rusin (prvodarca), Dávid Rybársky (prvodarca), Juraj Zajaroš (108), 
Peter Gula (100), Miloš Hnat (83), Milan Ferenc (74), Marián Matkobiš (70), 
Peter Gibeľ (13), Iveta Gibeľová (7), Miroslav Burjak (45), Maroš Senaj  (3), 
Ján Kuľha (63), Helena Ignácová (14), Martina Jackaninová (8), Ivo Jacka-
nin (19), Daniel Omaska (9), Zuzana Olčáková (3), Henrieta Idelbeková (7), 
Ondrej Michališin (33), Dušana Sušinová (4), Lenka Demková (4), Roman 
Hriž (39), Marcel Slivka (12), Róbert Zapotocký (16), Vincent Miňo (56), Jana 
Mašlejová (11), Albína Matkobišová (8), Ján Blanár (2), Vladimír Kasander 
(22), Juraj Piskorik (32), Marián Kasarda (17), Mária Zajarošová (17), Ivana 
Želizňáková (11), Viera Komišaková (11), Renáta Ličková (34), Rastislav Kun-
drát (18), Anežka Kundrátová (7), Gabriela Birošová (6), Ľubomír Varga (13), 
Jozef Spišák (31), Martin Vanda (27), Ľuboš Paranič (45), Anna Gajdošová 
(9), Lukáš Pan (7), Martin Ivančo (34), Jana Ivančová (9), Jozef Ragan (47), 
Silvia Stašková (24), Štefan Staško (4), Andrea Angelovičová (5), Drahoslav 
Hojda (13), Marián Čurilla (22). 

Váš šľachetný čin! 
Územný spolok Slovenského Červeného kríža vo Svidníku 

    SPOMIENKA
Odišiel cestou, ktorou ide každý sám. 

Len brána spomienok ostala dokorán...
Ten, kto Ťa poznal, si spomenie

a ten, čo Ťa mal rád, nikdy nezabudne... 
16. marca 2025 sme si pripomenuli 8 rokov, 

odkedy nás navždy opustil náš milovaný 
otec, dedko a pradedko

ANTON ZAJAC Z JURKOVEJ VOLE
  Všetci, ktorí ste ho poznali, venujte mu spolu s nami 
tichú spomienku.
  S láskou a úctou spomínajú dcéry Marta, Viera a   
  syn Jaro s rodinami   

Roky bežia, čas sa nezastaví,
ale v našich srdciach ste stále s nami.

17. marca 2025 uplynie 23 rokov, odkedy nás navždy 
opustil náš milovaný otec, dedko a pradedko

MICHAL BRUDŇÁK ZO SVIDNÍKA

  Všetci, ktorí ste ho poznali, venujte mu spolu s nami 
tichú spomienku. 
  S láskou a úctou spomínajú dcéry Alžbeta
  a Mária s rodinami 

    SPOMIENKA

    SPOMIENKA
MICHAL ČAN A ANNA ČANOVÁ 
Čas plynie ako tichej vody prúd, 

kto Vás mal rád, nemôže na Vás zabudnúť.
Už je to 35 rokov, čo nás opustil 
otec, dedko a pradedko Michal.

Anka, ktorá nám bola dráhou mamičkou, 
babičkou a prababičkou, 

nás opustila pred 3 rokmi.
  S láskou spomínajú a 
v srdciach Vás majú dcéry 
Táňa a Valika. 
  Vnúčatá Peter a Katka s rodinami a pravnúčatá 
Alžbetka, Oliverko a Viliamko.
  Kto ste ich poznali a mali radi, venujte im prosím tichú 
spomienku.

inzercia 

  K Veľkej noci patrí maľovanie vajíčok a pravá veľkonočná atmosféra, ktorú 
môžeš zažiť na Veľkonočnej výstave spojenej s 
predajom v nedeľu 6. apríla 2025 v Podduklian-
skom osvetovom stredisku vo Svidníku v čase od 
13. do 17. hodiny.
  Vajíčka v súčasnosti už strácajú svoje poslanie byť 
odmenou pre šibačov a kúpačov. Sú to už stále viac 
hodnotné umelecké predmety, ktoré sú ozdobou 
veľkonočných stolov a sú tiež vhodným darčekom.
 Vystavovatelia sa môžu prihlásiť 
do 31. marca 2025 na tel.: 
 054/7521068 
alebo na mailovej adrese: 
 pos-msv@svitel.sk
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   V uplynulý piatok 14. marca sme ukončili sezónu 2024/25 5. 
ligy stolného tenisu OOSTZ Svidník. Ako som už avizoval pred 
týždňom, z víťazstva sa tešia hráči TJ Radoma, ktorí minulú 
sezónu ukončili na treťom a predminulú na druhom mieste, a tak 
historicky prvýkrát vyhrali súťaž po pätnástich rokoch, od kedy 
sa Radoma do súťaže zapojila, ak nerátame jej krátke trojročné 
účinkovanie na začiatku 90-tych rokov. 

Medziokresná súťaž družstiev spoznala najlepších

   V piatok svoje prvenstvo potvrdila 
víťazstvom nad Céčkom Svidníka 
a celkovo zvíťazila s päťbodovým 
náskokom nad mužstvom TJ ŠM 
Staškovce A, ktoré si v priamom 
súboji s mužstvom JMC Lužany 
B vybojovali druhé miesto, ako aj 
minulú sezónu a víťaz minulého 
ročníka, Béčko Lužan, túto sezónu 
ukončilo tretím miestom. Súťaž jed-
notlivcov vyhral s prehľadom Peter 
Gojdič zo Staškoviec, ktorý bol v 
predchádzajúcom ročníku tretí a zá-
roveň je aj držiteľom trofeje TOP32. 
Na ďalších štyroch miestach sa 
umiestnili hráči Radomy v poradí: 
Matej Baran, Martin Michalič, Jakub 
Baran a Milan Hrušč. 

Výsledky 18. kola: 
STMK Stropkov B Bokša - 

TJ ŠM Staškovce B 
zápis do uzávierky nebol doručený

ŠŠK Centrál Svidník D - 
Brusnica 5:13 

B.: Vl. Vasilenko 2, Štefanco, Ka-
vuľa 1,5 - Karlík 4,5, J. Antoš 4, Ľ. 
Antoš 3,5, Zajaroš 1. 

ŠŠK Centrál Svidník C - 
TJ Radoma 4:14 

B.: Kurečko 2, Kostelník, Vasiľ 1 - 
Hrušč 4,5, M. Baran, J. Baran 3,5, 
Šafranko 1,5, Pavlišin 1. 

JMC Lužany C - 
JMC Lužany D 17:1 

B.: Rozkoš, S. Gdovin 4,5, Demo 
4, Rejdovjan 3, Pavlík 1 - Surgent, 
Kecer 0,5. 

JMC Lužany B - 
TJ ŠM Staškovce A 7:11 

B.: Sabol, Kočiš, Katuščák 2, Cigan 

   Posledným zápasom Základ-
nej časti Medzinárodnej ama-
térskej hokejovej ligy (MAHL) 
tejto sezóny bola sobotňaj-
šia dohrávka 8. kola ligy na 
Zimnom štadióne v poľskom 
Sanoku, kde si sily zmerali HK 
Hokejomania Sanok a HK Orlie 
Pierka Stropkov. 

V MAHL je na programe malé semifi nále v Bardejove

    Hokejomania na domácej pôde 
zaslúžene zvíťazila nad súperom 6:2, 
po tretinách 2:1, 2:1 a 2:0.
Góly: M. Golarz 2, J.  Moloń, D. Sob-
kowicz, M. Padiasek, K. Maślak - P. 
Švec, A. Andrejko.
   Už túto sobotu 22. marca štartuje 

nadstavbová časť MAHL, a to zápasmi 
malého semifi nále MAHL na Zimnom 
štadióne v Bardejove.
   Malé semifi nále sa začíname o 10. 
hodine. Na svojich súperov budú čakať 
víťaz základnej 
časti HK LION 
Svidník ako aj 
HK Part izán 
Bardejov.  
   Program 
malého se-
mifinále: 10. 
hod.: HC Kry-
nickie Diably 
KRYNICA  - HK 
Panthers PRE-
ŠOV, 12. hod.: 

   Organizátori MAHL ďakujú mestám 
Bardejov, Stropkov, Krynica a Sanok, 
ako aj všetkým partnerom za spoluprá-
cu v sezóne 2024/2025.          (mahl)

   O tom, že svidnícki extrali-
goví volejbalisti o medaily v 
aktuálnej sezóne nezabojujú, 
sa rozhodlo v dvoch zápa-
soch. Štvrťfi nálovým súperom 
Svidníka bola Myjava, ktorá 
nenechala nič na náhodu. 

EXTRALIGA Svidníčania si zahrajú o 5. miesto s Prešovom

   Volejbalisti Myjavy najprv cez 
týždeň bez problémov triumfovali na 
domácej pôde 3:0 po setoch 25:18, 
25:21 a 25:22. 
   Svidnícky tréner Marián Vitko ml. 
po zápase v Myjave povedal, že 
jeho zverenci neboli vôbec dôslední 
v hernej činnosti jednotlivca. 

   „Stále sme Myjavu len doťahovali. 
Nešiel nám servis, prihrávka, či ná-
sledne obrana na sieti. Toto nie je 
výkon hodný play-off . Musíme zme-
niť náš postoj a tvár. Svidníckemu 
fanúšikovi chceme dopriať v sobotu 
víťazstvo a vrátiť sa o týždeň v stre-
du do Myjavy,“ vyhlásil po prvom 
zápase v Myjave Marián Vitko ml., 
no, žiaľ, jeho slová sa nenaplnili. 

PREHRA AJ V ODVETE
   Odvetný zápas sa hral v uplynulú 
sobotu vo Svidníku a hoci to bol, 
podobne ako prvý zápas, veľmi 
tesný, napokon za z víťazstva v ňom 
tešili po víťazstve 3:0 (25:20, 25:20, 

25:22) hostia z Myjavy. Svidníča-
nia nezískala ani set a so šancou 
zabojovať o medaily sa defi nitívne 
rozlúčili. 
   Zostava Svidníka: Bognár 9, R. 
Vitko 3, M. Sopko ml. 8, Matušovský 
7, Pietrzak 10, Miščík 2, libero M. 
Vitko ml. (Jurko 0, Dávid Hnát 3). 
Tréner: M. Vitko ml. Hráči zápasu: 
Radovan Vitko (TJ Slávia Svidník) - 
Martin Rendla (TJ Spartak Myjava).   
   Svidnícky tréner Marián Vitko ml. 
tento zápas zhodnotil takto: „Rozdiel 
medzi nami a Myjavou bol v tom, že 
mali lepšie percentá na rozohrávke 
a boli odvážnejší. Každopádne 

Myjave blahoželám a držím palce v 
ďalších bojoch. My sa ideme popa-
sovať o piate miesto.“

O 5. MIESTO   
No a séria o 5. miesto sa začína 
v sobotu 22. marca a prvý zápas 
medzi Prešovom a Svidníkom je v 
tento deň naplánovaný v Prešove so 
začiatkom o 17. hodine. Odveta sa 
hrá v sobotu 29. apríla takisto o 17. 
hodine vo Svidníku a keďže sa hrá 
na dva víťazné zápasy, tak prípadný 
tretí zápas je na programe v sobotu 
5. apríla so začiatkom o 17. hodine 
v Prešove. 

(pn, svf)

HC Hokejomania SANOK - HK Orlie 
Pierka STROPKOV. Vstup na zápasy 
malého semifinále v Bardejove je 
zadarmo. 

1 - Gojdič 4,5, Harvilko, Pašeň 2,5, 
Kočiš 1,5.
   5. liga stolného tenisu ukončí tento 
ročník ofi ciálne v piatok 21.3.2025 v 
telocvični ZŠ Konštantinová v Strop-
kove, kde sa uskutoční turnaj TOP 32 
stolných tenistov 5. ligy. Turnaj začína 
o 18. hodine s tým, že prezentácia a 
možnosť rozcvičenia bude už od 17. 
hodiny. Pred samotným začiatkom 
turnaja prebehne vyhodnotenie sezó-
ny 24/25 a odovzdanie cien víťazným 
mužstvám a jednotlivcom. 
   Na turnaj TOP 32 sa kvalifi ko-
vali hráči - TJ Radoma: M. Baran, 
Michalič, J. Baran, Hrušč, Šafranko, 

Pavlišin; TJ ŠM Staškovce: Gojdič, 
Harvilko, Kočiš, Pašeň, Mulík; JMC 
Lužany: Sabol, Cigán, Katuščák, 
Rozkoš, S. Gdovin, Demo, Kočiš; 
Brusnica: Karlík, J. Antoš, Ľ. Antoš; 
ŠŠK Centrál Svidník: Kurečko, Šte-
fanco, Kostelník, Leško, Olijár, Vl. 
Vasilenko, Vasiľ; STMK Stropkov B 
Bokša: J. Bedruň, B. Bedruň, Kozák, 
Bunda; náhradníci: Rejdovjan, Vil.
Vasilenko,  Varháč, Homza, Kecer, 
Kurečková, Zajaroš. Zároveň žiadam 
vedúcich mužstiev, aby do stredy 
19.3.25 potvrdili účasť svojich hráčov 
na turnaji u vedúceho zväzu mailom, 
SMS alebo telefonicky.

TABUĽKA
1. TJ Radoma  18  17 0   1   254:  70   52
2. TJ ŠM Staškovce A  18  14 1   3   214:110   47
3. JMC Lužany B  18  14 0   4   197:127   46
4. JMC Lužany C  18  10 0   8   181:143   38
5. ŠSK Central Svidník C  18    9 2   7   187:137   38
6. STMK Stropkov B Bokša  17    9 1   7   179:127   36
7. Brusnica  18    7 2   9   165:159   34
8. ŠŠK Central Svidník D  18    4 0 14   118:206   26
9. TJ ŠM Staškovce B  17    1 1 15     62:244   20
10. JMC Lužany D  18    0 1 17     45:279   19
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SVÄTÉ OMŠE, LITURGIE A ZHROMAŽDENIA  

JAMESOVÁ, Erica: Záhrada tajomstiev. 
Bratislava, Tatran 2024. 383 s. 
  Láska prekvitá aj tam, kde ju najmenej čakáte… 
Píše sa júl 1981. Celé Anglicko sa pripravuje na 
oslavy sobáša princa Charlesa a lady Diany, Libby 
by však najradšej utiekla od všetkého čo najďalej. 
Len pár týždňov pred svadbou prichytila svojho 
snúbenca pri nevere s najlepšou kamarátkou, a tak 
odišla z Londýna na vidiek do Suff olku. Tu, v Dome 
na stračej nôžke s čarovnou záhradou, ktorú vytvo-
rila preslávená záhradná návrhárka a niekdajšia le-
vica salónov Elfrida Ambroseová, chce v starostlivej 
opatere pratety Bess znova nájsť pevnú pôdu pod 
nohami. Jej príchod však vzkriesi duchov minulosti a 
Elfrida s Bess sa musia postaviť zoči-voči vlastným neodhaleným tajomstvám, 
premárneným láskam a osobným tragédiám, ak chcú Libby pomôcť znova 
vybudovať zničenú budúcnosť. Dej románu sa striedavo odohráva od 20. do 
50. rokov minulého storočia a v roku 1981. 

KRONER, Jozef (20.3.1924-12.3.1998) 
  Bol slovenský herec. Narodil sa v Staškove v staničnom domčeku, ktorý dnes 
slúži ako Múzeum Jozefa Kronera. Jeho rodičia mali celkovo dvanásť detí. Zo 
Staškova sa čoskoro presťahovali do Považskej Bystrice. Otec, železničiar a 
vášnivý divadelník, režíroval ochotníkov už v Staškove a potom v Trenčíne. 
Jeho deti, hlavne Jozef, Ľudovít a Ján, sa tak začali objavovať na javisku už 
ako malé deti. Jozef Kroner popri práci sa venoval ochotníckemu divadlu. 
Začínal v Armádnom divadle v Martine. Od roku 1956 pôsobil v činohre SND 
v Bratislave až do roku 1984, keď odišiel do dôchodku. Účinkoval v mnohých 
televíznych fi lmoch a seriáloch: Kubo, Živý bič, Rysavá jalovica, Sváko Ragan 
a iné. O jeho živote a tvorbe nakrútil režisér Fero Fenič televízny fi lm Trate 
Jozefa Kronera. Na základe hlasovania slovenských fi lmových novinárov v 
Ankete 2000 sa Jozef Kroner stal slovenským hercom 20. storočia. Medzi jeho 
záľuby patrili rybolov a hubárčenie Je autorom kníh Herec na udici, Herec nie-
len na udici, S kamerou a s udicou, Neobyčajný testament a O rybke Beličke. 
Smrť ho zastihla 12. marca 1998 v Bratislave vo veku 73 rokov. 

GIBSON, William (17.3.1948-)
  Je americko-kanadský spisovateľ a esejista, zakladateľ kyberpunku. Debu-
toval románom Neuromant, neskôr napísal pokračovanie Count Zero a Mona 
Lisa Overdrive. Vymyslel a zaviedol do používania termín kyberpriestor a vo 
svojich dielach predpovedal vznik internetu a virtuálnej reality dávno predtým, 
ako sa stali skutočnosťou. Napísal romány Mašina zázrakov, Virtuálne svetlo, 
Idoru, Všetky party zajtrajška a iné. 

Stretnú sa dve blondínky a jedna hovorí:
- Keď včera vypli prúd, ostala som tri

hodiny zaseknutá vo výťahu!
- To je nič! Ja som zasa tri hodiny stála na pohyblivých schodoch!

RÍMSKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK
   Utorok 18. marca: 18.00 hod.: + Helena, Ján, Streda 19. marca: 
6.30 hod.: ZBP Lenka s rodinou, o 18.00 hod.: + Jozef, Peter, Mária, 
Jozef, Štvrtok 20. marca: 6.30 hod.: + s rod. Švedlárovej, Adorácia 
o 18.00 hod.: + Veronika, Michal, Ján, Mária, Piatok 21. marca: 6.30 
hod.: ZBP Matúš, o 18.00 hod.: ZBP Miloš, Šimon, Sobota 22. marca: 
8.00 hod.: + Michal, Helena, Jozef, Domov dôchodcov o 15.30 hod.: 
ZBP Bohuznámej rodiny, Nemocnica o 17.00 hod.: + Michal, Nedeľa 
23. marca: 8.00 hod.: + ZBP Imrich, Martin, o 10.30 hod.: ZBP Marek, 
Kristína. 

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - MESTO
   Utorok 18. marca: 6. čas, 12.00 † Peter, Anna, Michal, † Mária 
Džavoronková (pohrebná lit.), 18.00 † Anna Cerulová, Streda 19. 
marca - zdržanlivosť od mäsa: 18.00 * Ján s rod. / * Jozef, Ján, Anna, 
Sabína, Peter, Anna s rod., Liturgia vopred posvätených darov, Štvrtok 
20. marca: 12.00 † Juraj, Ján, Ladislav / † Helena Senajová (40 dňová 
lit.), Eucharistická adorácia od 13:00, 17.15 Ruženec za závislých s 
komunitou Cenacolo, 18.00 * rod. Sotáková, Piatok 21. marca - zdržan-
livosť od mäsa: 6.30 Pôstna Utiereň, 17.00 Kláštor sestier Baziliánok 
- lit. vpd, 17.00 Krížová cesta - modlitby matiek, 18.00 † Peter Krivka 
/ † z rod. Bilasovej, Liturgia vopred posvätených darov, Stretnutie 
mládeže od 19:30, Sobota 22. marca: 8.00 † Zosnulí farnosti csl. sv. 
lit. panychída, 18.00 † Zosnulí farnosti slov. lit. panychída, Nedeľa 
23. marca: Hlas 3., 7.00 Ruženec a 1. čas, 8.00 * Anna (odpustenie 
hriechov, ZBP)  Lit. sv. Bazila Veľkého, 10.30 * Za farnosť csl. lit., 
Večiereň od 17:00, 18.00 * rod. Martiny Bereznej (milosrdenstvo, ZBP). 

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - ZÁHRADNÁ
   Utorok 18. marca: 17:00 + Jozef Ripper (týždňová), Streda 19. marca: 
17:00 + Karol, Alica, Ján, Anna, Štvrtok 20. marca: 7:00 Za zdravie 
a Božie požehnanie pre Emíliu a Jaroslava,  Piatok 21. marca: 16:15 
Krížová cesta; 17:00 + Ján, Sobota 22. marca: 7:00 Za zosnulých; 
panychída s hramotami, Nedeľa 23. marca: 9:00 Za farnosť. 

PRAVOSLÁVNA FARNOSŤ SVIDNÍK
   V nedeľu a vo sviatky o 7.30 hod. utreňa, o 9.00 hod. sv. liturgia, 
počas týždňa: pondelok, utorok o 6.00 hod. sv. liturgia -  prot. Ján 
Pajkoš, streda, štvrtok, piatok, sobota o 6.00 hod. sv. liturgia - prot. 
Ján Sovič, Večerné bohoslužby od pondelka do soboty sa konajú o 
17.00 hod. Nedeľnú večerňu slúžia duchovní striedavo.

SÁLA KRÁĽOVSTVA - JEHOVOVI SVEDKOVIA 
   Zhromaždenia Jehovových svedkov sa konajú v sále Kráľovstva na 
Ul. Festivalovej, č. 2042 vo Svidníku. 
   Utorok 18. marca 2025: Vernosť právom očakávame od manželského 
partnera. Dnes však môže byť čoraz ťažšie prejavovať túto vlastnosť. 
Čo nám v tom môže pomôcť?
   Nedeľa 23. marca 2025: Postaviť sa za správnu vec nie je vždy ľahké. 
Ale ten pocit, ktorý potom zažijeme, keď sme urobili čo je správne, 
rozhodne stojí za to! Námetom našej biblickej prednášky bude: "Po-
stavte sa za pravé uctievanie".
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  Sedem žiakov Základnej školy Alexandra Pavloviča na Ko-
menského ulici vo Svidníku sa v piatok 7. marca zúčastnilo na 
Majstrovstvách v mas-wrestlingu jednotlivcov v športovej hale 
v Bardejove. 

Sedem žiakov Základnej školy Alexandra Pavloviča sa zúčastnilo 
na Majstrovstvách v mas-wrestlingu jednotlivcov  

  Majstrovstvá Slovenska otvoril prezident Slovenskej federácie a zároveň člen 
výkonného výboru Svetovej federácie v mas-wrestlingu Ján Matej. V úvode 
bola predstavená Jana Vašková ako najsilnejšia žena sveta a zároveň dvoj-
násobná majsterka v absolútnej hmotnosti a zároveň čerstvá majsterka sveta 
z Kirgizska. Predstavil sa tu aj bronzový Ján Sidorjak, medailista z Kirgizska. 
Obidvaja sa zúčastnili pri rozhodovaní majstrovstiev SR v mas-wrestlingu. 
  Súťaž prebehla kruhovým systémom každý s každým vo váhových ka-
tegóriách podľa pravidiel mas-wrestlingu. Naši žiaci si počínali vynikajúco. V 
hmotnostnej kategórii nad 60 kg získala 1. miesto - titul majsterky SR Vanesa 
Malačinová. V kategórii mladšie žiačky nad 60 kg získala 2. miesto Júlia 
Halajová. V kategórii mladší žiaci do 60 kg získal 3. miesto Samko Rogoš. V 
kategórii dorastenky nad 70 kg získala Vivien Džavoronková 3. miesto. Do 

80 kg 4. miesto Matúš Rusinko. Do 70 kg 6. miesto Branislav Hric. Nad 80 
kg 8. miesto Matúš Prokop. 
  Celkovo Majstrovstiev Slovenska v mas-wrestlingu sa zúčastnilo 125 súťa-
žiacich za účasti 21 škôl celého Slovenska. Veľmi silne zastúpenie mali mesta 
Bardejov, Prešov, Košice, Michalovce, Zvolen a Banská Bystrica. Tento šport 

v súčasnej dobe združuje vyše 70 krajín celého sveta. Vďaka dobrým prefe-
renciám tohto športu vo svete a snahe vedenia Svetovej federácie sa predpo-
kladá, že v roku 2032 bude mas-wrestling zaradený medzi olympijské športy. 
Čo je mas-wrestling? Je to silové preťahovanie športovcov sediacich oproti 
sebe v ohraničenom priestore, kde ich oddeľuje doska do ktorej sa zapierajú 
nohami. Podstatou tohto športu je snaha súperov sediacich oproti sebe sa 
po doske premiestňovať a vychyľovať s cieľom sa zmocniť  sa polmetrového 
kolíka ktorý držia oboma rukami. Víťazom sa stavia ten súťažiaci, ktorému 
zostane kolík v rukách, prehodí súpera na svoju stranu. 
  V priebehu štyroch rokov sa žiakom Základnej školy Alexandra Pavloviča 
podarilo získať piaty jubilejný titul majstra SR, 2022, Banská Bystrica: do 80 
kg Norbert Jurčo, do 90 kg Matúš Pančák. 2023 Prešov: družstvo žiakov v 
zostave Jakub Cimbala, Norbert Jurčo, Daniel Šimko a Šimon Pančák. 2024 
Michalovce, nad 80 kg Tibor Hanušin. 2025 Bardejov, nad 60 kg Vanesa 
Malačinová.  

Michal Klimik, učiteľ a tréner 

  Ústrednou témou Svetového dňa vody, ktorý si každoročne pripomíname 22. 
marca, je na základe rozhodnutia Organizácie spojených národov „Ochrana 
ľadovcov“. 
  Ľadovce predstavujú dôležitý zásobník pitnej vody pre takmer 2 miliardy 
ľudí a svojou prítomnosťou vo vybraných lokalitách významne ovplyvňujú 
globálne klimatické a vodné cykly esenciálne pre život na Zemi. Súčasná 
zmena klímy spôsobuje topenie ľadovcov a narúšanie hydrologických cyklov, 
čo vedie k ohrozeniu zdrojov pitnej vody na celom svete. Na Slovensku síce 
už ľadovce nemáme, ale zmeny klímy aj na našom území ohrozujú zdroje 
vody prostredníctvom narušenia vodného cyklu - teda kde, kedy, koľko a v 
akej forme sa voda vyskytuje.
  Regionálny úrad verejného 
zdravotníctva so sídlom vo Svid-
níku pri príležitosti Svetového 
dňa vody oznamuje všetkým 
záujemcom, že v piatok 21. 
marca 2025 bude verejnosti po-
skytovať orientačné analýzy vôd 
zo studní, odborné poradenstvo 
v oblasti zásobovania a kvality 
pitnej vody.
  Bezplatné vyšetrenie sa týka vzoriek vody z individuálnych vodných zdrojov 
- studní a bude zamerané na 2 vybrané základné ukazovatele kvality pitnej 
vody - dusičnany a dusitany. 
Pre vyšetrenie je potrebné:
- odobrať v deň vyšetrenia (21. marca 2025) vodu v množstve minimálne 
   0,2 litra do čistej, vypláchnutej fľaše (nemusí byť sterilná).
-  analýzy sa budú vykonávať na Regionálnom úrade verejného zdravotníctva   
   so sídlom vo Svidníku, Ul. Sovietskych hrdinov 79 v čase od 8.00 do 11.00 hod. 
Zároveň sa záujemcom bude poskytovať v uvedený deň poradenstvo a kon-
zultácie pracovníčkami oddelenia hygieny životného prostredia osobne alebo 
telefonicky na tel. č.: 054 /788 00 27. 
  Do pozornosti dávame online dotazník „Mám rád vodu“, prostredníctvom 
ktorého môžete vyjadriť svoj názor na kvalitu pitnej vody z verejných vodovodov 
a individuálnych vodných zdrojov. Dotazník je dostupný na www.uvzsr.sk.

Oddelenie hygieny životného prostredia a zdravia, RÚVZ vo Svidníku

Svetový deň vody 2025


